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Slik eg har forstått, er såkalla
økologisk jordbruk dyrking av
planter utan bruk av mineral-
næring (kunstgjødsel) og plan-
tevernmiddel. Det skal berre til-
førast organisk gjødsel som
husdyrgjødsel og ved dyrking
av nitrogenfikserande planter.

Dette vil føra til stor mangel
på næringsstoff i jorda og sterk
reduksjon i planteveksten.

Alle dyr lever av organisk næ-
ring som plantene har produ-
sert. Plantene lever av mineral
som er oppløyst og ionisert i
jordvæska og av CO2 som dei
tek opp gjennom blada.

Organiske næringsstoff kan
plantene ikkje gjera seg nytte av
før dei er rotna, nedbrotne og
mineralisert slik den mineral-
gjødsel (kunstgjødsel) ein tilfø-
rer.

Å tilføra planter rett næring
og å halda dei friske har men-
neska streva med alltid. Det er
berre i vel 100 år det har vore
brukt mineralnæring og plante-
vernmiddel i stor stil. Det er
ikkje vanskeleg å peika på feil
som har vorte gjort.

I dag er kunnskapane større
og reglane for bruk av plante-
vernmiddel svært strenge. Plan-
tevernmiddel som ikkje vert
nedbroten i natura og skadele-
ge stoff som hopar seg opp i
næringskjeda er ulovlege. Re-
glane for plantevernmiddel er
strengare enn for maling, vas-
kemiddel og kosmetikk.

Kva vil skje dersom ein sluttar
å tilføra dei næringsstoffa

plantene bruker mykje av?

1. Sterk reduksjon av plante-
veksten.

2. Utpining av jorda.
3. Meir feilnæring av plan-

tene og ofte eit mindreverdig
produkt.

4. Større arbeidsforbruk
5. Større CO2-utslepp. Bruk

av mineralnæring gjer at plan-
tene bind mykje meir CO2, my-
kje meir enn den CO2 som vert
laga ved produksjon av gjødsla.

Utan bruk av plantevernmid-
del?

1. Meir soppsjukdom.
2. Meir skade av insekt og

midd.
3. Meir ugras.
4. Mindre holdbarhet.
5. Eit mindreverdig produkt.

Det vart skrive i avisa i som-
mar at det var synd at ikkje flei-
re bønder har gått over til øko-
logisk jordbruk. Særleg på Jæ-
ren var det få.

At bønder med god utdan-
ning vil ha optimal produksjon
av gode varer utan å pina ut jor-
da ser eg som svært positivt.

Johs. Helland
Valevåg

ØKOLOGISK JORDBRUK:

Gjev sterk reduksjon
i planteveksten

Gunnar Staalesen tek i BT tysdag
27. nov. eit kraftig oppgjer med
fleirtalet, KrF, Høgre og Frp sitt
framlegg til fylkesbudsjett, der
dei vil leggja ned bokbåtdrifta
frå 1. aug. 2008.

Eg gjev mi fulle støtte til Staa-
lesen og andre forfattarar/kul-
turarbeidarar sin protest, men
ynskjer for folkeopplysninga si
skuld å understreka at mindre-
talet i fylkesutvalet, det raud-

grøne alternativet(Ap, SV og Sp)
ynskjer at bokbåten skal få se-
gla vidare.

Fleirtalet ynskjer å spara
430.000 kr på nedlegginga,
som visstnok skal gå til moder-
nisering og forbetring av kul-
turtilbodet i fylket. For kven og
korleis er det ikkje sagt noko
om. Det er lett å slå om seg med
honnørord som «modernise-
ring» og «forbetring» når ein

slepp å definera kva som ligg i
omgrepa. Ein kan også spørja
seg kvifor skal tilbod som er vel-
lukka, tilbod til folk som har få
tilbod frå før, og som fungerer
godt for dei som er mottakarar,
takast vekk i ei tid då fleirtalet
skryt av dei har fått skikk på fyl-
kesøkonomien.

Går vi attende til slutten av
90-talet då fylkesøkonomien
var monaleg meir pressa enn

no, hadde vi som mål at trass i
tronge tider, skulle kulturbud-
sjettet vernast. Også då bles det
kalde vindar over bokbåten,
men bokbåten «stod han av».

Ein glødande vestlandsentu-
siast som det Fylkesordføraren
er, skulle skamma seg over å gå
inn for å legga ned eit vellukka
vestlandsprosjekt. 

Magnar Lussand
gruppeleiar Sp i fylkestinget

FYLKESBUDSJETTET I HORDALAND:

Redd bokbåten «Epos»

Det dreier seg om at enkelte
kommuner har investert hun-
drevis av millioner i amerikan-
ske høyrisikofond. Det er gjort
mulig ved at de kommunene
det dreier seg om, har lånt
penger på framtidige kraftinn-
tekter.

De har altså lånt penger og
pantsatt framtidige kraftinntek-
ter for å spille hasard på høyrisi-
kofond i USA.

Nå foregår det en kamp der
media uten blygsel setter Terra
som den store stygge ulven som
lurte lille Rødhette trill rundt.
Kommunepolitikerne går som
vanlig ut og beskylder rådmenn
og økonomisjefer i kommunen
for å ha forledet kommunesty-
rene til feil beslutninger.

Ingen kommunepolitiker el-
ler ordførere er villig til å ta an-
svaret for det som har skjedd.
Det er alltid lettere å legge skyl-
den på andre enn dem selv. 

Saken er rimelig enkel. Kom-
munestyret er kommunens
øverste myndighet i alle saker.
Det er kommunestyret som har
vedtatt å låne penger til å spille
poker med. Det er ikke råd-
mann eller økonomisjefer.

I tillegg til å være dumme, er
de også bevandret med en stor
grad av frekkhet. 

De liker ikke å lese papirer
som følger vedlagt i saken. Det
straffer seg når kommunene nå
leter desperat etter papirer og
andre notater som kan føre til
at de sin vane tro kan anklage
andre for å føre svindel til torgs.

De som har grunn til å føle
seg lurt er kommunenes inn-
byggere som har valgt disse
personene til å representere
seg. 

Jan-Ove Fromreide
Demokratene i Hordaland

Om å vokse 
(inn i finanshimmelen) 

Å skinne som en stjerne
er en drøm så god som gull

hvis ikke det var slik
at stjerner blir til

svarte hull

Håvard Førland
Førresfjorden

TERRA-SKANDALEN:

Politikerne
har skylda

elseforskning

fag i HSH de kommende år.

Samtidig med kompetansehe-
vingen har HSH også utviklet
en FoU-profil (profil for forsk-
nings- og utviklingsarbeid) i
tett samarbeid med ansatte i
Helse Fonna og kommunene i
distriktet. Nøkkelord i profilen
er profesjonell praksis, sam-
handling og pasienter i lang-
tidsforløp.

Det innebærer at HSH skal
prioritere FoU-prosjekt der
målet er bedre omsorgstjenes-
ter på tvers av omsorgstilbud
til typiske pasientgrupper i vår
region: eldre, kronisk syke,
psykisk syke og rusmisbru-
kere. 

Hensikten med økte kom-
petansekrav er også å øke stu-
dentenes kunnskaper og kom-
petanse innenfor FOU-arbeid.
Det innebærer at studenten i
større grad skal lese FoU-for-
ankret litteratur (artikler/rap-
porter), lære forskningsmeto-
de og få erfaring med praktisk
FoU-arbeid.

Skal vi lykkes er vi avhengig
av godt samarbeid med Helse
Fonna og kommunene i dis-
triktet. Dette fordi praksisnæ-
re FoU-prosjekter forutsetter
samarbeid mellom ansatte i
høyskolen og helse/omsorgs-
sektoren. Dersom vi får det til
kan studentene bli en ressurs
som utfører FoU-prosjekt hel-
setjenesten har bruk for og øn-
sker. 

Ansatte i høyskolen med
FOU-kompetanse kan også
veilede studenter og ansatte i
helsetjenesten slik at prosjek-
tene holder så høyt nivå at re-
sultatene kan brukes både på
aktuell avdeling og ha overfø-
ringsverdi for andre. Resulta-
tene kan spres gjennom fore-
drag, rapporter og artikler. 

Forutsetningen er at ansatte
og studenter ved HSH, sam-
men med ansatte i helsetjenes-
ten klarer å skape FOU-nett-
verk og i gangsette FoU-pro-
sjekt som er gode nok til å få
ekstern midler fra Norsk
Forskningsråd eller andre som
gir støtte til helsefaglig forsk-
ning. 

Vi inviterer i disse dager til
møter med praksisfeltet for å
få til et mer forpliktende sam-
arbeid om helse- og omsorgs-
forskning. Vi håper at ansatte
både i Helse Fonna og kom-
munene tar imot invitasjonen.

   omsorgssektoren i vår region, skriver
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Oscar Wilde
Hvis man ikke får noe igjen for å lese en bok om igjen,
er det ingen vits i å lese den i det hele tatt.’’


